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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ  
Výboru pro zdravotnictví, sociální a bytovou politiku ZHMP 

konaného dne 13. 6. 2012 
 

Zasedání se uskutečnilo v zasedací místnosti č. 349 Nové radnice v Praze 1,  
Mariánské nám. 2  od 14.30 hod. 
Přítomni: viz prezenční listina (příloha) 

P r o g r a m :  
1. Schválení programu jednání 
2. Volba ověřovatele zápisu 
3. Schválení zápisu z mimořádného zasedání výboru  
4. Informace o dostavbě pavilonu v Nemocnici Na Bulovce 
5. Aktuální informace o grantech v oblasti sociální, protidrogové a zdravotní  
6. Projekty odboru ZSP v rámci Operačního programu Praha – Adaptabilita  
7. Termíny jednání výboru pro 2. pololetí 2012 

Jednání výboru zahájil ve 14.40 hod. předseda výboru M. Dlouhý, přítomno 7 členů. Výbor je 
usnášeníschopný. 

Jednání byli přítomni Mgr. Ivan Kabický, náměstek primátora, Mgr. P. Tiso Ferulíková, 
ředitelka FON MHMP, J. Hrubá, ČTK, V. Grandeová, zástupkyně občanského sdružení 
„Obecní domy Praha 11". 

ad 1) Schválení programu jednání 
Předseda výboru M. Dlouhý navrhl doplnění programu jednání o dva body, 6. Projekty 
odboru ZSP v rámci Operačního programu Praha – Adaptabilita a 7. Termíny jednání výboru 
pro 2. pololetí 2012. 

Ve 14.42 se dostavili G. Kloudová a P. Klega, přítomno 9 členů. 

M. Semelová se dotázala, zda bude zařazen navíc také bod týkající se tvorby koncepce 
bezdomovectví. Náměstek I. Kabický sdělil, že stávající materiál byl členům rozeslán, 
v červnu zasedne odborná komise a v návaznosti bude materiál dopracován odborem. 
Výboru bude předložen v září. Materiál s názvem „Návrh koncepce řešení problematiky 
bezdomovectví na území hl. m. Prahy“ byl členům výboru rozeslán elektronicky 23. 4. 2012. 

M. Semelová požaduje, aby byly do koncepčního materiálu zapracovány podněty aktivity 
Alternativa zdola, zastoupené Vlastou Hábovou a Zuzanou Scholzovou. 

Schválení upraveného programu bez námitek. 

Hlasování ve 14.43 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 2) Volba ověřovatele zápisu 
Ověřovatelem zápisu byl navržen O. Počarovský. 

Hlasování ve 14.44 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 8 členů, proti 0, zdržel se 1 člen. 

ad 3) Schválení zápisu z mimořádného zasedání výboru 
Schválení zápisu z mimořádného jednání VZSB ZHMP dne 30. 5. 2012 bez námitek. 

Hlasování ve 14.46 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 
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ad 4) Informace o dostavbě pavilonu v Nemocnici Na Bulovce  
Ústní informaci o dostavbě pavilonu č. 7 výboru podal náměstek I. Kabický. Přestavba 
probíhá podle harmonogramu na základě schváleného projektu v minulém období. 
Nedořešenou otázkou je následné využití. Praha by měla zájem část budovy využít pro 
adiktologické služby apod. Momentálně se čeká na vyjádření vedení Nemocnice Na Bulovce 
(dále NNB) na rozsah prostor, které by v pavilonu využívala. Původně byl po rekonstrukci 
zamýšlen pro laboratorní komplex mikrobiologie, imunologie aj., mezitím došlo ke změně 
laboratorních technologií a v současnosti není pro provoz laboratoří třeba tolik místností. 
NNB měla zpracovat závazný požadavek do dubna 2012, zatím je stanovisko vyhýbavé. Do 
konce června proběhne jednání mezi vedením města a vedením NNB, které by mělo přinést 
definitivní rozhodnutí o podílu města a NNB na využití tří podlaží nově rekonstruovaného 
pavilonu č. 7. 

B. Šťastný připomněl, že schválený investiční záměr ve výši 284 mil. Kč byl převzat 
z minulého období. NNB je stále řízena Ministerstvem zdravotnictví, to nemá žádné 
investiční prostředky, navíc se většina nemocnic dále propadá do dluhů. Domnívá se, že již 
nikdy nelze investovat do cizího majetku. 

Náměstek I. Kabický upozornil na to, že tento pavilon (stejně jako mnohé další) je majetkem 
města. Podle smlouvy se jedná pouze o investici stavební. Od prosince 2011 se jedná 
s NNB o využití a úhradě nájemného. 

M. Ludvík zdůraznil, že opačně to platí stejně – státní peníze nelze investovat do cizího 
majetku. Proto musí za kolaudaci odpovídat Praha, tedy prostory technologicky vybavit ke 
kolaudaci. NNB má také problémy se zastaralými lůžkovými kapacitami, zejména interním 
oddělením. Domnívá se, že pavilon by mohl po nevelkých úpravách využit jako interna. 

B. Šťastný se zeptal na uvažovanou výši nájemného, kolik prostoru a za kolik by se 
pronajímalo. Náměstek I. Kabický uvedl, že do převedení NNB na město bude pavilon 
pronajímán, navržená částka za dvě podlaží pro NNB činí 5 mil. Kč ročně. Souhrnná 
informace bude k dispozici v září. 

Výbor bere informaci na vědomí. 
Hlasování v 15.10 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 5) Aktuální informace o grantech v oblasti sociální, protidrogové a zdravotní 
Předseda výboru M. Dlouhý seznámil přítomné s tím, že finanční prostředky z hazardních 
her budou k dispozici jednotlivým odborům, proto je třeba připravit, jak tyto peníze použít.  

B. Šťastný se domnívá, že to bude 600 – 800 mil. Kč ročně.  

O. Počarovský se domnívá, že cca 10 % ročně by se mělo použít na služby v oblasti 
sociální, zdravotní a adiktologické.  

M. Dlouhý upozornil, že odbor musí být připraven na rychlé zpracování podkladů k vyčerpání 
těchto prostředků. 

Ředitel odboru M. Ježek sdělil, že proběhne posouzení již podaných žádostí a možnosti 
dofinancování projektů ve 2. kole grantového řízení. 

Náměstek I. Kabický se domnívá, že by u sociálních grantů mohlo dojít k přehodnocení 
jednoletých a tříletých, pro tuto oblast předpokládá cca 25 mil. Kč, 5 – 7 mil. Kč bude určeno 
pro adiktologické služby, stejná částka pro příspěvkové organizace HMP a cca 5 mil. Kč pro 
grantovou oblast zdravotnictví. 

Výbor bere informaci na vědomí. 
Hlasování v 15.20 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 
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ad 6) Projekty odboru ZSP v rámci Operačního programu Praha – Adaptabilita 
Odbor ZSP MHMP zpracoval a předložil v operačním programu Praha – Adaptabilita do 
výzvy přímé přidělení 3 projekty, základní informaci podal ředitel odboru M. Ježek. 

Šance na změnu (CZ.2.17/2.1.00/30020) - cílem projektu je zlepšení dostupnosti zaměstnání 
pro osoby romského etnika a zvýšení jejich účasti na trhu práce. Opatřením k dosažení 
tohoto cíle je vytvoření souboru na sebe navazujících integračních aktivit, které zlepší 
postavení Romů na trhu práce, zvýší šanci jejich návratu na trh práce a udržení se na trhu 
práce.  

Cílem projektu je podpořit 420 osob, přičemž 190 z nich úspěšně. 

Projekt je složen z klíčových aktivit: 
KA 1 Aktivní vyhledávání cílové skupiny a vstupní motivační pohovor. 
KA 2 Profesní poradenství. 
KA 3 Trénink pracovních dovedností a klíčových kompetencí. 
KA 4 Tréninkové a podporované zaměstnávání. 
KA 5 Rekvalifikace a vzdělávání. 
KA 6 Řízení projektu. 

Sociální akademie (CZ.2.17/2.1.00/30021) - cílem projektu obecně je zajištění kvalifikace 
sociálních pracovníků a pracovníků v sociálních službách, umožnění dalšího vzdělávání 
těchto pracovníků dle zákona 108/ 2006 Sb. a zvýšení konkurenceschopnosti pracovníků na 
trhu práce. Kvalifikační předpoklady pro výkon povolání na pozici sociální pracovník nebo 
pracovník v sociálních službách a další vzdělávání těchto pracovníků jsou upraveny 
zákonem 108/2006 Sb., o sociálních službách. U pracovníků v sociálních službách je značná 
fluktuace a u organizací poskytujících sociální služby je po těchto pracovnících poptávka. 
Kromě kvalifikačního vzdělávání je zaměstnavatel v sociálních službách povinen zajistit i 24 
hodin dalšího průběžného vzdělávání. Projektu navazuje na minulé projekty realizované 
MHMP nebo ve spolupráci s MHMP. 

Celkem bude podpořeno 1 847 osob, z toho úspěšně 1 394 osob. 

Projekt bude realizován prostřednictvím dodavatele. 

Projekt bude zahrnovat realizaci následujících aktivit: 
 kvalifikační vzdělávání sociálních pracovníků a pracovníků v sociálních službách (220 

osob, 165 úspěšně); 
 další vzdělávání pracovníků a pracovníků v sociálních službách (1567 osob, 1175 

úspěšně); 
 vzdělávání manažerů v organizacích sociálních služeb (60 osob, 54 úspěšně); 
 řízení projektu. 

Systém dalšího vzdělávání v oblasti zdravotní prevence na území hl. m. Prahy 
(CZ.2.17/1.1.00/30022) - hlavním cílem projektu je zavedení systému dalšího vzdělávání 
v oblasti zdravotní prevence a ochrany veřejného zdraví na území hl. m. Prahy. Projekt 
vytvoří celopražský systém dalšího vzdělávání v oblasti zdravotní prevence a ochrany 
veřejného zdraví. Poskytování zdravotnických služeb se netýká pouze zdravotní péče, která 
je zajišťována při vzniku onemocnění (tj. péče diagnostické a léčebné). K udržení zdraví 
během celého života významným způsobem přispívá posilování rozvoje zdraví a primární 
prevence nemocí. Díky tomuto projektu bude v hl. m. Praze zaveden systém dalšího 
vzdělávání v oboru zdravotní prevence formou přípravy metodik, vyškolení lektorů a poradců 
a zahájením realizace tohoto systému. 

Cílovými skupinami jsou lektoři v oblasti zdravotní prevence a zaměstnanci v oborech, kde je 
znalost zdravotní prevence nutná pro výkon příslušných profesí. 

Projekt je rozdělen na 2 fáze. 
1. fáze navazuje na výstupy předběžných analýz a hlavní aktivitou bude sestavení 
pracovních skupin a tvorba metodik (výběr tematických okruhů, tvorba metodik 
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a vzdělávacích materiálů). Během této aktivity dojde k naplnění jednoho z cílů projektu, a to 
sestavení metodik pro oblast dalšího vzdělávání v oblasti zdravotní prevence s ohledem na 
konkrétní pracovní pozice cílových skupin. Z metodik budou následně upraveny vzdělávací 
programy a jednotlivé kurzy. 
Ve 2. fázi dojde ke zpracování a finalizaci výstupů, k otevření vzdělávacích center zdravotní 
prevence pro profesionály, k pilotnímu provozu vzdělávání, během kterého budou vzniklé 
materiály vyhodnoceny a upraveny do finální podoby, a k řádnému provozu vzdělávacích 
center. Cílem této fáze je zavést do praxe nově vzniklé vzdělávací programy a kurzy 
a položit základy dlouhodobému fungování systému dalšího vzdělávání v oblasti zdravotní 
prevence na území hl. m. Prahy. 

Celkovým výstupem projektu tak bude ucelený systém dalšího vzdělávání v oblasti zdravotní 
prevence a ochrany veřejného zdraví včetně fungujících vzdělávacích a poradenských 
center, který bude "šitý na míru" pro území hlavního města Prahy a konkrétní profese. 
Systém bude sloužit všem níže uvedeným primárním i sekundárním cílovým skupinám 
a jejich prostřednictvím pak celé pražské veřejnosti. Jednotlivé kurzy budou přitom 
připraveny tak, aby byly vhodné pro jednotlivé cílové skupiny, a to formou základního 
a odborného modulu pro každý z kurzů. 

Primární cílovou skupinou jsou metodici a lektoři působících na poli celoživotního vzdělávání 
ve zdravotnictví (případně přímo v oblasti zdravotní prevence) na území hl. m. Prahy. Jedná 
se o osoby pracující ve zdravotnictví a dalších oborech, přímo souvisejících se zdravotní 
prevencí a ve vzdělávání v tomto oboru, kterým další vzdělání v oblasti zdravotní prevence 
a ochrany veřejného zdraví umožní rozšířit kvalifikaci v oboru, což povede ke zlepšení 
preventivní zdravotní péče a k předávání klíčových informací kolegům, pacientům a klientům 
(předpokládaná účast 120 metodiků/lektorů).  

Sekundární cílovou skupinou - pracovníci v jiných oborech, kteří vzdělání ve zdravotní 
prevenci potřebují pro výkon profese a pro své uplatnění na trhu práce. Jedná se o skupiny, 
které mají nebo mohou mít zásadní vliv na veřejné zdraví a jejich znalosti v oblasti zdravotní 
prevence mohou přímo ovlivnit život a zdraví Pražanů na každodenní bázi. 

Ředitelka odboru FON MHMP P. Tiso Ferulíková doplnila informace. Proces hodnocení je 
komplexní – na základě schválené metodiky. Všechny projekty v březnu 2012 prošly 
programovým partnerstvím, ze kterého vzešly připomínky pro doplnění projektů, dále 
projekty prošly externím hodnocením, z něhož vzešly další připomínky. Všechny připomínky 
byly následně zapracovány. 

Následovala obsáhlá diskuse o předložených projektech za odbor ZSP MHMP. 

O. Počarovský se domnívá, že dílčí výhrady uvedené v expertním hodnocení jsou závažné 
a tomu pak neodpovídá závěrečné stanovisko. Domnívá se, že výbor by měl zvážit podporu 
z pohledu potřebnosti a ekonomičnosti jednotlivých projektů, celkové náklady jsou po 
úpravách cca 45,2 mil. Kč (původně cca 55,1 mil. Kč). Dotázal se, zda by se v případě 
nepodpoření některého projektu daly peníze použít na realizaci jiného projektu. Projekt 
Systém dalšího vzdělávání v oblasti zdravotní prevence na území hl. m. Prahy mu nepřipadá 
smysluplný, navíc v době, kdy se musí s finančními prostředky nakládat šetrně a obezřetně. 

P. Tiso Ferulíková upozornila, že všechny projekty obdržely bodové hodnocení nad 
minimální hranicí 60 bodů (74,64; 76,31; 65,96), proto jsou doporučeny k podpoření. 
Nedoporučení musí být striktně podle procesních pravidel, proto se jako jediné řešení jeví 
stažení projektu odborem. Nevyužité finanční prostředky by se použily na dotace v další 
výzvě. 

V 15.30 odešel P. Klega, v 15.33 odešel B. Šťastný. Přítomno 7 členů. 

Ředitel M. Ježek zmínil, že projekt zdravotní prevence koncepčně doplňuje již realizovaný 
projekt „Centra zdravotní prevence“ (dále Centrum) ve Škodově paláci, který je zaměřen na 
širokou veřejnost.  
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V návaznosti na obsáhlou diskusi o předložených projektech za odbor ZSP MHMP ředitel 
Ježek závěrem uvedl, že si je vědom dílčích výhrad v rámci expertního hodnocení, nicméně 
se podle jeho názoru nejedná o neúspěšně zpracované projektové žádosti, neboť všechny tři 
projekty, včetně projektu Systém dalšího vzdělávání v oblasti zdravotní prevence na území 
hl. m. Prahy, zdárně prošly komplexním a náročným procesem hodnocení – programové 
partnerství a externí hodnocení -, jehož výstupem bylo doporučení realizace všech 
zmiňovaných projektů. 

Z. Bonhomme Hankeová se zeptala, jak je Centrum využíváno a zda má povolení k prodeji 
výrobků. 

M. Ježek nemá informace, že by se něco prodávalo. Přítomní odborníci vyhodnocují 
problém, se kterým kdokoliv ze široké veřejnosti přichází, a doporučují řešení tohoto 
problému. Statistika poradenských služeb je vedena a pravidelně předkládána odboru, 
návštěvnost je evidována číselným systémem pro návštěvníky MHMP.  

V 15.50 přišla L. Teska Arnoštová. Přítomno 8 členů. 

Posouzení Výborem pro zdravotnictví, sociální a bytovou politiku ZHMP není pro schvalovací 
proces nezbytné, pouze Výbor pro informatiku, evropské fondy ZHMP má kompetenci 
k projednávání předkládaných projektů. 

Náměstek I. Kabický se domnívá, že v případě pozdržení projednání Radou 
a Zastupitelstvem hl. m. Prahy bude ohrožena realizace všech tří projektů. 

V závěru diskuse byla navržena dvě usnesení: 

Usnesení: 
1. VZSB ZHMP bere na vědomí 2 projekty - Šance na změnu a Sociální akademie – 
a doporučuje odboru ZSP MHMP stažení projektu Systém dalšího vzdělávání v oblasti 
zdravotní prevence na území hl. m. Prahy. 
Hlasování v 16.20 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovali 4 členové, proti 0, zdrželi se 
4 členové. 

Usnesení nebylo přijato. 
2. VZSB ZHMP bere na vědomí 3 projekty - Šance na změnu, Sociální akademie 
a Systém dalšího vzdělávání v oblasti zdravotní prevence na území hl. m. Prahy. 
Hlasování v 16.21 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovali 2 členové, proti 4, zdrželi se 
2 členové. 

Usnesení nebylo přijato. 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení. 

ad 7) Termíny jednání výboru pro 2. pololetí 2012 
Předseda výboru M. Dlouhý seznámil přítomné s návrhem, aby jednání výboru probíhala tak 
jako dosud – ve středu týden před termínem jednání ZHMP od 14:30 – tj. 12.9. + 17.10. + 
21.11. + 5.12. Žádný jiný návrh nebyl předložen.  

Usnesení: 
VZSB ZHMP schvaluje termíny pro 2. pololetí 2012 – 12. září, 17. října, 21 listopadu 
a 5. prosince. 
Hlasování v 16.05 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 
 
Přehled termínů jednání je přílohou č. 1 zápisu. 
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Jednání bylo ukončeno v 16.25 hodin. 
 
 
 
 
 
 
 
  ............................................  
 Martin Dlouhý 
 předseda VZSP ZHMP 
 
 
 
 
 
  ............................................   ............................................  
 Mgr. Ondřej Počarovský Martin Ježek 
 člen VZSP ZHMP tajemník VZSP ZHMP 


